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Vragen van het statenlid R. van Tilborg (SP) ingevolge artikel 44 reglement van orde 
 
 
AANHANGSEL 
 
tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2011 nummer 042. 
 
 
Vragen ingevolge artikel 44 van het regle-
ment van orde inzake aanvraag vergunning 
voor varkensstal in gemeente Tholen  

Antwoorden van gedeputeerde staten: 

(ingekomen 07-06-2011)  

1. 
 
 

De SP-fractie constateert dat, nu er 
geen nieuwe varkensflats mogen wor-
den gebouwd in Brabant, bio-onder-
nemers hun werkgebied verleggen 
naar Zeeland. Daarmee vormt de bio-
industrie een nieuwe bedreiging voor 
de “blauw-groene oase”. Onderschrijft 
het College van Gedeputeerde Staten 
onze vrees dat Zeeland na het nucleai-
re- en (petro)chemische-, nu ook het 
bio-industriële afvalputje van Neder-
land wordt? 
 

1. Neen, het provinciaal omgevingsbeleid laat 
geen ruimte voor een grootschalige ont-
wikkeling van de sector intensieve veehou-
derij. Het beleid voor deze sector is ver-
woord op bladzijde 121 van het Omge-
vingsplan 2006–2012. 
Naast dit beleidsspoor is er sprake van een 
vergunningsspoor op grond van de Wet 
Algemene Bepalingen Omgevingsrecht 
(WABO). Dit onderscheid is voor de be-
antwoording relevant. 

2. Wij, als SP-fractie, vinden het vreemd 
dat wij uit de pers moeten vernemen 
dat er bij de gemeente Tholen een 
milieuvergunning is aangevraagd voor 
het vestigen van een intensieve var-
kenshouderij aan de Bitterhoekse-  
weg 2 te Poortvliet. Is het college het 
met de SP fractie eens dat dit geen 
handige gang van zaken is? 
Zijn er nog meer vergunningaanvragen 
in Zeeland, zo ja, hoeveel? Waar en 
om welke grootte (vierkant meters en 
aantal dieren) gaat het dan? 

2. De aanvraag om milieuvergunning voor 
een varkenshouderij met een oppervlakte 
van 7329 m2 is ingediend bij het gemeen-
tebestuur van Tholen. Op grond van de 
WABO is dat het bevoegd gezag. De aan-
vraag is overeenkomstig de wettelijke 
voorschriften door de gemeente in behan-
deling genomen en de ontwerpvergunning 
gepubliceerd. Deze gang van zaken be-
vreemdt ons niet.  
Bij de provincie als bevoegd gezag zijn 
geen aanvragen ingediend.  
Het is ons bekend dat er bij het gemeente-
bestuur van Hulst sinds 1993 twee locaties 
in procedure zijn. Het gaat daar om 2 var-
kenshouderijen met ieder een omvang van 
7000 dierplaatsen en een oppervlakte van 
ca. 8500 m2. 
Voor het overige zijn ons geen aanvragen 
bekend. 
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3. Is het college met ons van mening dat 
het vestigen van intensieve dierhoude-
rij van danig belang is dat het bespro-
ken dient te worden in de daarvoor 
bestemde Provinciale Statencommis-
sie(s)? Zo nee, waarom niet? 

Het beleid voor vestiging van intensieve 
veehouderij achten wij van dusdanig be-
lang dat wij daarvoor regels hebben opge-
nomen in de Provinciale Ruimtelijke Veror-
dening (PRV). Deze regels geven invulling 
aan en zijn een strikte vertaling van het 
restrictieve beleid uit het Omgevingsplan. 
Binnen de provinciale ruimtelijke kaders 
zijn de gemeentebesturen verantwoordelijk 
voor het ruimtelijk beleid op lokaal niveau. 
Gemeenten dienen daarbij rekening te 
houden met het provinciaal beleid en de in 
de PRV opgenomen normen.  
Provinciale Staten beslissen zelf wat in de 
Statencommissie(s) wordt besproken. 

 
4. 

 
Omwonenden maken zich zorgen over 
de gezondheidseffecten van ammo-
niak en fijn stof die stallen uitstoten. 
De grote gebouwen passen niet in de 
kleinschalige omgeving en tasten het 
landschap aan. Omwonenden (in 
Noord-Brabant) klagen over de stank 
die ondanks apparatuur als luchtwas-
sers vaak niet te harden is en de door 
de GGD vastgestelde geurnormen ver 
overschrijdt. Is het college van Gede-
puteerde Staten op de hoogte van 
deze feiten? 

 
 

 
Ja, wij zijn op de hoogte van deze feiten en 
meningen. 
Geldende milieunormen (met betrekking tot 
bijvoorbeeld geur, ammoniakemissie en 
fijnstof) zullen bij de eventuele verlening 
van de vergunning op grond van de WABO 
in acht moeten worden genomen. 

 
5. 

 
Is het college van Gedeputeerde Sta-
ten het met de SP eens dat het niet 
getuigt van behoorlijk bestuur om een 
vergunning te verlenen voor de bouw 
van een gigantische varkensflat nadat 
de Tweede Kamer in februari 2011 
een motie heeft aangenomen waarin 
een moratorium op de bouw van me-
gastallen wordt afgekondigd (zie bijla-
ge)? Zo ja, bent u bereid om de ge-
meente Tholen hierop aan te spreken? 
Zo nee, waarom niet? 
 

  
Wij zijn van mening dat, rekening houdend 
ook met het hiervoor onder 3 gestelde, het 
gemeentebestuur moet afwegen of ver-
gunningverlening aan de orde kan zijn. 
Daarvoor zijn naast genoemde kamermotie 
wettelijke voorschriften en het beleid van 
belang. Daarbij doelen wij onder andere op 
de mogelijkheden in het geldend bestem-
mingsplan en mogelijkheden op grond van 
de WABO. 
Het restrictieve provinciaal ruimtelijk beleid 
voor intensieve veehouderij is ook de ge-
meente Tholen bekend. Wij hebben geen 
reden Tholen hier afzonderlijk op aan te 
spreken.  
 

6. Is het college met ons van mening dat 
wanneer de grootschalige en intensie-
ve bio-industrie in andere gemeenten 
en provincies geweerd wordt, het niet 
de bedoeling kan zijn dat deze in Zee-
land in het algemeen maar Tholen in 
het bijzonder, kunnen rekenen op vol-
ledige medewerking? 
 

 Zeeland kent een restrictief beleid voor 
intensieve veehouderij. De achtergronden 
daarvan zijn opgenomen in het Omge-
vingsplan 2006-2012. Het beleid in Zee-
land biedt minder ruimte voor ontwikkeling 
dan veel andere provincies. Wij constate-
ren echter dat ook in andere provincies via 
een aanscherping van het ruimtelijk beleid 
gereageerd wordt op initiatieven die een 
grootschalige ontwikkeling nastreven. 
Hoewel de hier bedoelde initiatieven buiten 
Zeeland de maximale maat uit ons ruimte-
lijk beleid verre te boven gaan en vestiging 
van dergelijke bedrijven dus niet mogelijk 
is,  volgen wij deze ontwikkeling nadrukke-
lijk.  
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7. Is het college het met de SP-fractie 
eens dat het verlenen van een ver-
gunning voor een of meerdere var-
kensflat(s) in Zeeland niet gewenst is? 

Wij voeren een restrictief beleid. Daaruit 
blijkt dat wij niet positief staan tegenover 
een grootschalige ontwikkeling van de 
sector door middel van nieuwvestiging.   
 

 
 

 MIDDELBURG, 28 JUNI 2011  
 
 

Namens de fractie van SP, Gedeputeerde staten, 
 
 

R. van Tilborg Karla Peijs 
 Viek Verdult 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


